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Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).
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Spørgsmål nr. 42 fra Folketingets Boligudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes redegøre for, hvornår der forventes at 
komme en redegørelse fra det udvalg under Justitsministeriet 
der for tre år siden blev nedsat for at komme med et bud på, 
hvordan ordningen kan forbedres? Herunder om ministeren 
kan bekræfte, at udvalget skulle have afleveret sine bud for et 
år siden?”

Svar:

Justitsministeriet kan oplyse, at Udvalget om huseftersynsordningen iføl-

ge sit kommissorium har til opgave at vurdere den samlede huseftersyns-

ordning i lyset af de indhøstede erfaringer med den gældende ordning, 

som trådte i kraft den 1. januar 1996. Udvalget skal endvidere vurdere, 

om der er behov for ændringer af den gældende huseftersynsordning.

Af udvalgets kommissorium fremgår, at udvalget skal færdiggøre sit ar-

bejde så vidt muligt inden den 1. november 2008. Denne frist er efter 

drøftelse mellem udvalgets formand, landsdommer Ole Græsbøll Olesen, 

og Justitsministeriet efterfølgende blevet forlænget.

Der har indtil videre været afholdt 28 udvalgsmøder.

Udvalgets formand har oplyst, at udvalgsarbejdet er i en afsluttende fase, 

men at udvalget endnu ikke er færdig med at drøfte en række væsentlige 

spørgsmål. Udvalgets betænkning kan imidlertid forventes at foreligge 

inden for nogle måneder.


